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Protokół Nr IV/07 
z Sesji Rady Gminy Orchowo zwołanej na dzień 29 stycznia 2007r 

w sali Domu Strażaka 
 

Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk o godz. 14.00 otworzył obrady 
IV/07 Sesji Rady Gminy Orchowo – „Otwieram IV Sesję Rady Gminy Orchowo”. Następnie 
powitał radnych i zaproszonych gości oraz przybyłych mieszkańców Gminy, jak w liście 
obecności stanowiącej załącznik nr 1, 2 i 3 do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący Rady Gminy w imieniu całej Rady Gminy złożył pani Sabinie Kubiak 
Kierownik GOPS życzenia i serdeczne podziękowania za wieloletnią pracę na rzecz gminy, w 
związku z odejściem pani Kubiak na emeryturę. Następnie złożył gratulacje nowo 
wybranemu staroście powiatu słupeckiego panu Mariuszowi Roga oraz życzył podejmowania 
udanych inicjatyw i decyzji, które będą służyły dobru całego powiatu. 
Na podstawie listy obecności stwierdził, że na 15 radnych w Sesji uczestniczy 15 więc Rada 
Gminy jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał i wniosków. 
 
Ad. pkt. 3 Przyjęcie porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał przedłożony radnym projekt porządku obrad i zgłosił 
wniosek o wprowadzenie do porządku obrad w punkcie 6 wystąpienia Dyrektora Rejonowego 
Zakładu Energetycznego w Słupcy. Dodatkowo złożył wniosek o wprowadzenie do porządku 
obrad w punkcie 7 dyskusji i głosowania nad 2 projektami uchwał: 
j) w sprawie przystąpienia do opracowania Planu Rozwoju Lokalnego Gminy Orchowo na 
lata 2007-2013, 
k) w sprawie przystąpienia do opracowania Wieloletniego Programu Inwestycyjnego i 
Finansowego Gminy Orchowo na lata 2007-2013. Uzasadnił również konieczność 
wprowadzenia zmian do porządku obrad. 
 
Przedłożone projekty uchwał przedstawił Wójt Gminy Teodor Pryka.  
 
Wobec braku pytań ze strony radnych Przewodniczący Rady Gminy złożył wniosek o 
przegłosowanie zmian w porządku obrad. 
 
Radni jednogłośnie przegłosowali wprowadzenie zaproponowanych zmian do porządku 
obrad. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk odczytał następnie zmieniony porządek 
obrad jak niżej: 

1. Otwarcie IV/07 Sesji Rady Gminy Orchowo. 
2. Stwierdzenie kworum. 
3. Przyjęcie porządku obrad 
4. Przyjęcie protokołu z Sesji Rady Gminy nr III/06 z dnia 28 grudnia 2006r. 
5. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac między sesjami. 
6. Wystąpienie Starosty Powiatu Słupeckiego. 
7. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał: 

a) uchwała Nr IV/23/07 w sprawie uchwalenia budżetu na rok 2007, 
b) uchwała Nr IV/24/07 w sprawie ustalenia diety dla sołtysów, 
c) uchwała Nr IV/25/07 w sprawie ustalenia zasad należności z tytułu zwrotu 

kosztów podróży służbowych radnym gminy, 
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d) uchwała Nr IV/26/07 w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji 
Rady Gminy Orchowo na rok 2007, 

e) uchwała Nr IV/27/07 w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy 
Orchowo na 2007 rok, 

f) uchwała Nr IV/28/07 w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy 
Gminy Orchowo z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2007 rok, 

g) uchwała Nr IV/29/07 w sprawie ustalenia miesięcznego przebiegu kilometrów 
na jazdy lokalne oraz podróże służbowe (jazdy zamiejscowe) dla Wójta Gminy 
Orchowo, 

h) uchwała Nr IV/30/07 w sprawie regulaminu określającego wysokość 
minimalnego wynagrodzenia zasadniczego, przysługujących nauczycielom 
dodatków za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy, 

i) uchwała Nr IV/31/07 w sprawie powołania Komisji Statutowej Rady Gminy 
Orchowo, 

j) uchwała Nr IV/32/07 w sprawie przystąpienia do opracowania Planu Rozwoju 
Lokalnego Gminy Orchowo na lata 2007-2013, 

k) uchwała Nr IV/33/07 w sprawie przystąpienia do opracowania Wieloletniego 
Programu Inwestycyjnego i Finansowego Gminy Orchowo na lata 2007-2013. 

8. Interpelacje i zapytania radnych. 
9. Informacje, wolne wnioski, problemy wsi. 
10. Zakończenie IV/07 Sesji Rady Gminy Orchowo. 
 

Zmieniony porządek obrad został jednogłośnie przyjęty przez Radnych 
 
Ad. pkt. 4 Przyjęcie protokołu z Sesji Rady Gminy nr III/06 z dnia 28 grudnia 2006r. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zaproponował, aby protokół Nr III/06 z poprzedniej Sesji został 
przyjęty bez konieczności jego odczytywania. Stwierdził on, że protokół był wyłożony do 
wglądu radnych w Biurze Rady Gminy i radni mieli możliwość zapoznania się w/w 
protokołem, a ponieważ nie zgłoszono do niego żadnych uwag wniósł o jego przyjęcie. 
 
Przy 14 głosach „za” i 1 głosie wstrzymującym protokół Nr III/06 z Sesji Rady Gminy 
Orchowo został przyjęty bez odczytywania. 
 
Ad. pkt 5. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac między sesjami. 
 
Wójt Gminy poinformował, że: 
- uczestniczył w spotkaniu noworocznym na zaproszenie Starosty i Burmistrza Słupcy. 
- uczestniczył w zebraniach wiejskich w Myślątkowie i Różannie oraz w posiedzeniu Rady 
Sołeckiej w Bielsku 
- w styczniu brał udział w posiedzeniu stowarzyszenia „Sąsiedzi” w Mogilnie w związku z 
koniecznością uzupełnienia składu władz. 
- uczestniczył w posiedzeniu Związku Powidzkiego Parku Krajobrazowego, podczas którego 
odbyły się wybory nowych władz. 
- 18 i 19 stycznia brał udział w posiedzeniach odpowiednio Komisji Oświaty i Komisji 
Rolnictwa. 
- brał udział w rozmowach na temat budowy elektrowni wiatrowej na terenie Gminy 
Orchowo. 
-  rozpoczął rozmowy na temat funkcjonowania Agencji Własności Rolnej. 
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- koordynował prace przy usuwaniu skutków wichury jaka w styczniu nawiedziła Gminę 
- rozpoczął rozmowy na temat zasilania Gminy Orchowo oraz zabezpieczeniu linii 
energetycznych poprzez usunięcie drzew znajdujących się w ich pobliżu. Dodał, że powstanie 
elektrowni wiatrowej stworzy szansę budowy stacji średniego napięcia. 
- uczestniczył  w posiedzeniu na zaproszenie starosty, dotyczącym turystki 
Poinformował także, że pomimo braku pracowników interwencyjnych realizowane są drobne 
remonty oraz prace remontowe na drogach gminnych. Powiedział, że w Linówcu zostało 
zrobione 1 łącze wodociągowe. Poinformował, że dobiega końca remont sali posiedzeń w 
Urzędzie Gminy. Przypomniał o wydanym rozporządzeniu dotyczącym  wyborów na  
sołtysów oraz wybory członków Powiatowej Izby Rolniczej, które odbędą się 4 lutego. 
 
Ad. pkt. 6. Wystąpienie Starosty Powiatu Słupeckiego. Wystąpienie Dyrektora 
Rejonowego Zakładu Energetycznego w Słupcy. 
 
 
Starosta Powiatu Słupeckiego Mariusz Roga na wstępie podziękował, za gorące powitanie 
oraz złożył gratulacje radnym za wybór na funkcję przedstawicieli społeczności lokalnych. 
Obiecał, że inicjatywa spotkań samorządowych będzie kontynuowana. Dodał, że warto takie 
spotkania organizować w celu wymiany poglądów, aby można było realizować wspólne 
plany. Poinformował o piśmie jakie otrzymał od Wójta Gminy Orchowo Teodora Pryki w 
sprawie zadań i tematów do zrealizowania w Gminie Orchowo. Zapewnił, że 
zasygnalizowane problemy będą stopniowo realizowane. Zaznaczył również, że głównym 
jego celem będzie dążenie do skorzystania w jak największym stopniu z możliwości jakie 
daje członkostwo w UE. Zapewnił że Gmina Orchowo może liczyć na wsparcie ze strony 
administracji powiatowej oraz dodał, ze jest otwarty na współprace z samorządami gminnymi. 
Kończąc wystąpienie Starosta życzył zrealizowania podjętych inicjatyw oraz wyraził 
nadzieję, że współpraca między samorządem Gminy Orchowo a samorządem powiatowym w 
Słupcy będzie się układała z korzyścią dla mieszkańców Gminy. 
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk poinformował o możliwości 
zadawania pytań i zgłaszania wniosków do Starosty. 
 
Radny Jacek Misztal poruszył temat rozstrzygnięcia decyzji dotyczącej możliwości 
zlokalizowania nowoczesnej bazy wojskowej NATO w Powidzu.  
 
Starosta Powiatu Słupeckiego Mariusz Roga odpowiedział, że decyzja dotycząca lokalizacji 
bazy powinna zapaść w drugiej połowie 2007r. 
 
Radny Stanisław Zawada zwrócił uwagę na kwestię braku połączenia komunikacją PKS 
Orchowo – Słupca, zwłaszcza w ferie. Zadał pytanie czy jest możliwość aby uruchomić drugi 
autobus kursujący na tej trasie i żeby Gmina Orchowo nie musiała tego dofinansowywać. 
Radnego Stanisława Zawadę interesował również aktualny stan szpitala w Słupcy, czy nie jest 
on zadłużony i czy nie grozi jemu w związku z tym zamknięcie. Zapytał również, kiedy 
zostaną usunięte suche gałęzie leżące przy drodze powiatowej, gdyż stanowią one zagrożenie 
dla użytkowników dróg. 
 
Starosta wyjaśnił, że zostanie wystosowane odpowiednie pismo do dyrekcji PKS w sprawie 
rozwiązania problemu braku połączenia komunikacyjnego na tej trasie. Zapewnił, że szpital w 
Słupcy nie jest zadłużony, a ponadto otrzyma dodatkowe środki z Funduszu Norweskiego na 
modernizację i rozbudowę. Powiedział, że wszystkie suche gałęzie będą sukcesywnie 
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usuwane oraz zwrócił uwagę na kwestię podziału dróg. Dodał, że chciałby w przyszłości 
nawiązać współpracę z gminami w tej materii, aby jeżeli będzie możliwość gminy 
przejmowały drogi powiatowe, które służą tylko i wyłącznie mieszkańcom gminy, a w 
zamian powiat będzie mógł przeprowadzić inwestycje na większą skalę. 
 
W dalszej części obrad głos zabrał Radny Ryszard Świtek, poprosił o wyjaśnienie tematu 
związanego z artykułem jaki pojawił się w jednej z gazet, dotyczącym dokonania podziału 
powiatu słupeckiego. 
 
Starosta Powiatu Słupeckiego Mariusz Roga wyjaśnił, że na dzień dzisiejszy nie ma żadnego 
zagrożenia  dla funkcjonowania powiatu słupeckiego. 
 
Radny Michał Szymański poruszył kilka kwestii, związanych m.in. ze stanem drogi 
powiatowej  Orchowo – Bielsko, nierównościami powstałymi w chodnikach zakładanych w 
Bielsku i Podbielsku oraz problemem związanym z  brakiem naniesienia aktualnych zmian 
dotyczących rowów melioracyjnych na mapach geodezyjnych. 
 
W wyjaśnieniu Starosta powiedział, że część zapytania radnego zawarta jest również w 
piśmie jakie otrzymał od Wójta Gminy. Dodał, że kwestie te zostaną wzięte pod uwagę i 
rozpatrzone. Zadeklarował również, że Starostwo Powiatowe będzie starało się rozwiązać 
problemy dotyczące aktualizacji map geodezyjnych. 
 
Radny Bogdan Piotrowski zwrócił uwagę na zagrożenie związane z zagięciem, które 
powstało na mostku znajdującym się na drodze w Skubarczewie. 
 
W tej sprawie Starosta zapewnił, że zostaną podjęte działania w celu zlokalizowania i  
usunięcia powstałej szkody. 
 
Sołtys Szydłówca Anna Andrzejewska zgłosiła zastrzeżenia dotyczące źle wykonanej usługi 
na drodze przy wyjeździe z Szydłówca do Anastazewa, w wyniku której droga jest w gorszym 
stanie niż była.  Poruszyła także sprawę odwodnienia terenu przy Kościele w Szydłówcu. 
 
Starosta powiedział, że sprawa zażalenia na wykonaną usługę zostanie w trybie pilnym 
rozpatrzona a w kwestii odwodnienia terenu wokół Kościoła nie potrafi podać konkretnego 
terminu, może tylko zapewnić, że zostanie to uwzględnione w planach pracy Starostwa. 
 
Następnie głos zabrał Wójt Gminy Teodor Pryka. Poruszył problem zgłaszany przez 
mieszkańców Gminy dotyczący odśnieżania terenu przy posesjach. Odśnieżony teren jest 
ponownie zasypywany przez samochody powiatowego zarządu dróg wyposażone w pługi 
śnieżne przejeżdżające drogami powiatowymi. W związku z powyższym zwrócił się do 
Starosty o interwencję w tej sprawie. Zaapelował również do Starosty o rozszerzenie 
współpracy z Powiatowym Urzędem Pracy w celu kierowania do Gminy Orchowo większej 
liczby osób do prac interwencyjnych. 
 
W odpowiedzi Starosta Powiatu Słupeckiego Mariusz Roga stwierdził, że nie ma technicznej 
możliwości, aby samochody  odśnieżające drogi jednocześnie nie zasypywały wjazdów przy 
posesjach. Odnosząc się do kolejnej sprawy poinformował, że Powiatowy Urząd Pracy nie 
dysponuje wystarczającą liczbą środków na aktywną formę wspierania  bezrobocia, w 
związku z tym liczba pracowników interwencyjnych nie będzie wystarczająca, gdyż 
zapotrzebowanie jest większe niż możliwości. Na koniec przypomniał o odezwie Wojewody 
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Wielkopolskiego skierowanej do społeczeństwa związanej z możliwością bezpośredniego 
zgłaszania uciążliwości związanych z zaleganiem śniegu do Centrum Kryzysowego 
Wojewódzkiego Urzędu Wielkopolskiego. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk podziękował Staroście Powiatu 
Słupeckiego za przybycie, wyjaśnienie pewnych kwestii oraz zadeklarowaną pomoc. 
 
Zaplanowane wystąpienie Dyrektora Rejonowego Zakładu Energetycznego w Słupcy nie 
odbyło się z powodu nieobecności zaproszonego gościa. 
 
Wobec braku dalszych pytań Przewodniczący Rady Gminy zarządził 10- minutową przerwę. 
 
Ad. pkt 7. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał: 
 

a) uchwała Nr IV/23/07 w sprawie uchwalenia budżetu na rok 2007 (załącznik nr 4), 
 
Na wstępie glos zabrał Wójt Gminy Teodor Pryka. Poinformował, że projekt budżetu był 
rozpatrywany na Komisjach Rady. Dodał, że wprowadzono do niego niewiele zmian, poza 
tymi jakie wskazała Regionalna Izba Obrachunkowa. Przedstawił założenia planowanych 
dochodów i wydatków do budżetu gminy. Poinformował, że planowane dochody w 
minimalnym stopniu pozwalają  na realizację inwestycji, brakuje również środków na 
remonty i inwestycje w budynkach oświatowych i nie ma zabezpieczonych środków dla 
sołectw. Nadmienił, że dochody się zwiększają, jednak ciągle są niewystarczające na pokrycie 
wszystkich potrzeb. Powiedział, że Gmina będzie występowała a wnioskami o pozyskanie 
środków unijnych. Podsumowując Wójt Gminy stwierdził, że należy zająć się promocją 
gminy i aktywnie uczestniczyć w projektach realizowanych przez Starostwo Powiatowe. 
 
Radny Ryszard Świtek zapytał z jakich środków w budżecie będą zabezpieczone pieniądze na 
diety dla radnych. 
 
Wójt Gminy odpowiedział, że będzie trzeba to dokładnie przeanalizować i pewną kwotę w 
budżecie zabezpieczy, dodał, że być może będą to środki z podziału z ubiegłego roku. 
 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie 
projektu budżetu Gminy Orchowo na rok 2007. Dodał, że poprawki jakie zgłosiła Regionalna 
Izba Obrachunkowa zostały naniesione, przedstawione na Komisjach Rady oraz pozytywnie 
zaopiniowane przez jej członków. 
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały a wobec braku pytań ze 
strony radnych poddał uchwałę wraz z autopoprawką pod głosowanie. 
 
Przy  15 głosach „za” uchwała Nr IV/23/07 wraz z autopoprawką została przyjęta. 
 
Wójt Gminy Teodor Pryka poinformował, że Dni Orchowa odbędą się 1, 2 września. 
 

b) uchwała Nr IV/24/07 w sprawie ustalenia diet dla sołtysów 
 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt niniejszej uchwały. Zaproponował, aby 
wypłacać sołtysom dietę w formie ryczałtu i dokonywać niewielkich potrąceń za nieobecność 
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na sesjach. Dodał, że odstąpił od wcześniejszego wniosku o zmniejszenie sołtysom prowizji z 
pobór podatków. 
Wójt Gminy Teodor Pryka zaproponował, aby nad  tematem zmiany formy diet dla sołtysów 
zastanowić się w szerszym kontekście w ciągu roku, aby można było to rozważyć w 
przyszłym budżecie. Zaznaczył, ze należałoby uwzględnić również inne kryteria które miały 
wpływ na wynagradzanie sołtysów 
 
Wójt Gminy złożył również wniosek aby na dzień dzisiejszy przyznać sołtysom dietę w 
wysokości 3 – krotnej diety pracowniczej a inne kryteria mobilizacyjne opracować na 
przyszły rok. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk pozostał przy swojej propozycji aby dieta 
była  przyznawana  za całokształt pracy sołtysów z uwzględnieniem potrąceń za nieobecność 
na Sesji rady Gminy. 
 
W tym momencie nawiązała się krótka dyskusja dotycząca w/w tematu. W wyniku której  
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie wniosek czy należy potrącać sołtysom 
część diety tylko za nieobecność na Sesji rady Gminy. 
 
Przy 11 glosach „za” i 4 wstrzymujących w/w wniosek został przyjęty. 
 
W dalszej części obrad Radny Ryszard Świtek stwierdził, ze należałoby umożliwić sołtysom 
wybór, w jakiej komisji chcą uczestniczyć. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Maria Hendrysiak zgłosiła wniosek, aby zrezygnować z 
potrącania jakiejkolwiek kwoty z diet sołtysów oraz przyznać dietę w wysokości 4- krotnej 
diety pracowniczej. 
         
Radny Ryszard Świtek poparł propozycję przedmówczyni. 
 
Radczyni Gminy Bożena Gotowała przybliżyła radnym omawianą kwestię. Wyjaśniła, że 
generalnie ustawa przewiduje, że dieta przysługuje sołtysom tylko za udział w sesjach i nie 
przewiduje diet za udział w komisjach. W związku z powyższym nie można dokonywać 
potrąceń za udział w Komisjach Rady. 
 
Radny Bogdan Chmielarczyk złożył wniosek aby przyznać sołtysom 3- krotną dietę 
pracowniczą i 20 zł potracenia za nieobecność na sesji. 
 
Wobec braku innych propozycji Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie 
zgłoszone wnioski odnoszące się do wysokości przyznanej diety. 
 
W pierwszej kolejności pod glosowanie poddany został wniosek Wójta Gminy, przyznający 
sołtysom dietę w wysokości 3-ktornej diety pracowniczej, z uwagi na to iż został zgłoszony 
jako pierwszy. 
 
Przy 13 głosach „za” i 2 wstrzymujących niniejszy wniosek Wójta Gminy został przyjęty, 
wobec powyższego pozostałe wnioski nie zostały już poddane pod głosowanie. 
 
Następnie pod głosowanie został poddany kolejny wniosek dotyczący rezygnacji z potrącania 
jakiejkolwiek kwoty z diet sołtysom. 
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Radni przy 14 głosach „za” i 1 wstrzymującym przyjęli w/w wniosek. 
W dalszej części obrad Przewodniczący Rady Gminy odczytał a następnie poddał pod 
głosowanie zmieniony projekt tej uchwały. 
 
Przy 15 głosach „za” uchwała Nr IV/24/07 została przyjęta. 
 

c) uchwała Nr IV/25/07 w sprawie ustalenia zasad należności  z tytułu zwrotu 
kosztów podróży służbowych radnym gminy. 

 
 
Przewodnicząca Komisji Oświaty Maria Sajna powiedziała, że członkowie Komisji  
jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali niniejszy projekt uchwał. 
 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa Michał Matkowski poinformował, że członkowie 
Komisji także pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały. 
 
Wobec braku pytań ze strony radnych Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk 
odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
 
Przy 15 głosach „za” uchwała Nr IV/25/07 została przyjęta. 
 

d) uchwała Nr IV/26/07 w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji 
Rady Gminy Orchowo na rok 2007. 

 
Przewodnicząca Komisji Oświaty Maria Sajna poinformowała, że członkowie Komisji 
Oświaty jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały. 
 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa Michał Matkowski powiedział, że członkowie Komisji 
Rolnictwa uwzględnili zmiany w planie pracy i pozytywnie zaopiniowali niniejszy projekt tej 
uchwały. 
 
Wobec braku pytań ze strony radnych Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk 
odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
 
Przy 15 glosach „za”, uchwała Nr IV/26/07 została przyjęta. 
 

e) uchwała Nr IV/27/07 w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy Orchowo 
na 2007 rok. 

 
Wobec braku pytań ze strony radnych Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk 
odczytał projekt powyższej uchwały i poddał pod głosowanie. 
 
Przy 15 glosach „za”, uchwała Nr IV/27/07 została przyjęta. 
 

f) uchwała Nr IV/28/07 w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy 
Gminy Orchowo z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2007 rok. 
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 Przewodnicząca Komisji Oświaty Maria Sajna poinformowała, że członkowie Komisji 
Oświaty jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały. 
 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa Michał Matkowski poinformował, że członkowie 
Komisji także  pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały. 
 
Wobec braku pytań ze strony radnych Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk 
odczytał projekt powyższej uchwały i poddał pod głosowanie. 
 
Przy 14 głosach „za” i 1 wstrzymującym, uchwała Nr IV/28/07 została przyjęta. 
 

g) uchwała Nr IV/29/07 w sprawie ustalenia miesięcznego limitu przebiegu 
kilometrów na jazdy lokalne oraz podróże służbowe (jazdy zamiejscowe) dla 
Wójta Gminy Orchowo. 

 
Przewodnicząca Komisji Oświaty Maria Sajna poinformowała, że członkowie Komisji 
Oświaty jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały. 
 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa Michał Matkowski poinformował, że członkowie 
Komisji także  pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały. 
 
Wobec braku pytań ze strony radnych Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk 
odczytał projekt powyższej uchwały i poddał pod głosowanie. 
 
Przy 15 glosach „za”, uchwała Nr IV/29/07 została przyjęta. 
 

h) uchwała Nr IV/30/07 w sprawie regulaminu określającego wysokość minimalnego 
wynagrodzenia zasadniczego, przysługujących nauczycielom dodatków za 
wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy. 

 
Przewodnicząca Komisji Oświaty Maria Sajna poinformowała, że członkowie Komisji 
Oświaty  pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały. 
 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa Michał Matkowski poinformował, że członkowie 
Komisji także  pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały 
   
Wójt Gminy Teodor Pryka poinformował, że Związek Nauczycielstwa Polskiego pozytywnie 
zaopiniował w/w regulamin jednocześnie zwrócił się z prośbą aby w następnych latach nadal 
podwyższać. Dodał również, że nadal nie otrzymał opinii w sprawie regulaminu od Związku 
Zawodowego „Solidarnośc”. 
 
Wobec braku pytań ze strony radnych Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk 
odczytał projekt powyższej uchwały i poddał pod głosowanie. 
 
Przy 12 głosach „za” i 3 wstrzymujących uchwała Nr IV/30/07 została przyjęta w wersji 
przedstawionej przez Wójta Gminy. 
 

i) uchwała Nr IV/31/07 w sprawie powołania Komisji Statutowej Rady Gminy 
Orchowo. 
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Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zgłaszanie kandydatur na członków Komisji. 
 
Radny Edward Lewandowski zgłosił kandydaturę Radnego Jacka Misztala. 
Radny Jacek Miształ wyraził zgodę kandydowania na w/w funkcję. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk zaproponował aby Komisja Statutowa 
liczyła 3 osoby. 
 
Wobec powyższej propozycji Radny Jacek Miształ zgłosił kandydatury Radnego Wojciech 
Bartna i Radnego Bogdana Chmielarczyka na członków wymienionej Komisji. 
 
Radni Wojciech Bartz i Bogdan Chmielarczyk potwierdzili chęć kandydowania na w/w 
stanowiska. 
 
Radny Ryszard Świtek przypomniał o wniosku jaki złożyła na  Komisji Oświaty 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Maria Hendrysiak, aby członkiem Komisji Statutowej była 
Radna Teresa Poniedziałek. 
 
Radna Teresa Poniedziałek nie wyraziła jednak zgody kandydowania na w/w funkcję. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk dodał, że Komisja Statutowa dokona 
wyboru Przewodniczącego Komisji spośród swoich członków na pierwszym posiedzeniu. 
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał i poddał pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie powołania Komisji Statutowej Rady Gminy Orchowo. 
 
Przy 11 głosach „za” i 4 wstrzymujących, uchwała Nr IV/31/07 została przyjęta. 
 

j) uchwała Nr IV/32/07 w sprawie przystąpienia do opracowania Planu Rozwoju 
Lokalnego Gminy Orchowo na lata 2007-2013. 

 
Na wstępie głos zabrał Wójt Gminy Teodor Pryka poinformował, że takie plany muszą zostać 
opracowane, aby można było występować z wnioskami o środki unijne. 
 
Wobec braku pytań ze strony radnych Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk 
odczytał projekt powyższej uchwały i poddał pod głosowanie. 
 
Przy 14 glosach „za” i 1 wstrzymującym projekt niniejszej uchwały został przyjęty. 
 

k) uchwała Nr IV/33/07 w sprawie przystąpienia do opracowania Wieloletniego 
Programu Inwestycyjnego i Finansowego Gminy Orchowo na lata 2007-20013. 

 
Wobec braku pytań ze strony radnych Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk 
odczytał projekt powyższej uchwały i poddał pod głosowanie. 
 
Przy 14 głosach „za” i 1 przeciw projekt tej uchwały został przyjęty. 
 
Ad. pkt 8 Interpelacje i zapytania radnych. 
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Przewodniczący Komisji Rolnictwa Michał Matkowski poruszył kwestię złego stanu drogi 
Lipowej w pewnym miejscu oraz braku oświetlenia na niektórych odcinkach tej drogi. 
 
Radny Jacek Misztal zwrócił się do Wójta Gminy o interwencję w zarządzie wojewódzkim, 
aby udrożniono studzienki kanalizacyjne na ulicy Szkolnej. 
 
Radny Bogdan Chmielarczyk poruszył temat drogi wojewódzkiej w Myślątkowie, zaznaczył 
że należałoby wystosować odpowiednie pismo do dyrekcji zarządu województwa odnośnie 
stany tej drogi. 
 
Ad. pkt 9 Informacje, wolne wnioski, problemy wsi. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił krótkie sprawozdanie ze swojej działalności w okresie 
międzysesyjnym. Poinformował, że: 
- 11 stycznia uczestniczył w zebraniu stowarzyszenia „Sąsiedzi”, podczas, którego wybrano 
nowe władze; 
- brał udział w zebraniu wiejskim w Myślątkowie, zgłosił ważniejsze wnioski mieszkańców: 
a) brak tablicy ogłoszeniowej w Rękawczynku,  
b) sprawa dowozu dzieci do szkoły w Orchowie 
- 16 stycznia, uczestniczył w spotkaniu noworocznym na zaproszenie Starosty w Słupcy 
- 13 stycznia brał udział w spotkaniu integracyjnym w Domu Strażaka w Orchowie 
- uczestniczył w zebraniu wiejskim w Różannie, podczas którego mieszkańcy zgłosili m.in. 
następujące wnioski: 
a) dostarczenie tablicy ogłoszeniowej 
b) sprawa chodnika w Siedluchnie 
c) ustawienie wiaty na przystanku w Siedluchnie. 
 
Dodał również, iż regularnie pełnił dyżury w Biurze Rady Gminy. 
 
Podczas dalszej części obrad Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk przedstawił 
poprawione pismo, skierowane do nauczycieli gimnazjum, w związku z pismem od 
nauczycieli w  którym proszą o podanie kryteriów przyznawania wyróżnień. 
 
Następnie odbyła się krótka dyskusja, w wyniku której rada zadecydowała o wykreśleniu z 
pisma kilku zdań, z którymi nie zgadzali się niektórzy radni. 
 
Wspomniana zmiana została poddana głosowaniu i przy 5 głosach „za” 7 wstrzymujących 
zmiana została przyjęta i pismo w zmienionej formie zostanie wysłane do nauczycieli 
gimnazjum. (3 osoby nie brały udziału w głosowaniu, pomimo obecności na sali). 
 
Wójt Gminy Teodor Pryka zwrócił się z prośbą o jak najszybsze zgłaszanie uwag odnośnie 
drogi wojewódzkiej, aby można było wszystkie uwagi zawrzeć w jednym piśmie. 
 
Radny Ryszard Świtek zapytał do kiedy można takie uwagi zgłaszać. 
 
W odpowiedzi Wójt Gminy powiedział, że jest to okres 1 tygodnia. 
 
W dalszej części obrad Sołtys Linówca Jerzy Wyrębski złożył wniosek o przesunięcie 
godziny przeprowadzenia zebrania sołeckiego w celu wyboru sołtysa z 19 na 18. 
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Odnosząc się do tematu zebrań wyborczych Przewodniczący Rady Gminy Hieronim 
Adamczyk zwrócił uwagę na fakt, iż zebrania wiejskiego nie powinny odbywać się w domu 
prywatnym, tak jak to ma miejsce w jednym z sołectw. Zaproponował, aby zebrania wiejskie 
odbywały się w świetlicy. 
 
Radny Bogdan Chmielarczyk złożył propozycję, aby sołectwo Wólka Orchowska dołączyć do 
innego sołectwa, z racji małej liczby mieszkańców. 
 
Radny Edward Lewandowski był przeciwny takiemu rozwiązaniu, powiedział, że Wólka 
Orchowska była już połączona z Sołectwem Linówiec i takie rozwiązanie się nie sprawdziło, 
gdyż Wólka się odłączyła. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poparł wniosek Radnego Bogdana Chmielarczyka. 
 
Radny Ryszard Świtek stwierdził, że taka propozycja powinna być rozstrzygnięta przed 
wyborami na sołtysa. 
 
Wójt Gminy również wyraził swoje poparcie dla zgłoszonego wniosku, ale dodał, również, że 
wybory można wstrzymać i przeprowadzić w późniejszym terminie. Zaznaczył jednak, że 
należałoby przeprowadzić konsultacje z mieszkańców Wólki czy wyrażają zgodę się na takie 
rozwiązanie. 
 
Radny Ryszard Świtek zaproponował, aby zebranie dla mieszkańców Sołectwa Wólka 
Orchowska odbyło się w Orchowie. Dodał również, ze można by  zorganizować autobus dla 
tych osób. 
 
W wyniku przeprowadzonej następnie dyskusji  ustalono, że zebranie sołeckie Sołectwa 
Wólka Orchowska odbędzie się Orchowie, podczas którego zostanie przeprowadzona ankieta 
wśród mieszkańców dotycząca likwidacji sołectwa. 
 
Ad. pkt 10. Zakończenie obrad IV/07 Sesji Rady Gminu. 
 
Wobec braku zapytań i wyczerpaniu się porządku obrad, o godzinie 18.30 Przewodniczący 
Rady Gminy Hieronim Adamczyk zakończył obrady – „Zamykam IV Sesję Rady Gminy 
Orchowo”. 
 
 
 
Protokół sporządziła 
 
 
Agnieszka Kolberg 
                                                                                             Przewodniczący  
                                                                                       Rady Gminy Orchowo 
 
                                                                                         Hieronim Adamczyk 
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